
دنیا هنوز با کرونا 
دنيا حيدري
      گزارش

دست و پنجه نرم 
می کند و اوضاع 
به رغ��م تم��ام تلاش ها هن��وز به حال��ت عادی 
بازنگشته اس��ت. با وجود این اجازه آغاز فعالیت 
برخی کس��ب و کارهای کم خطر صادر ش��ده، 
اجازه ای که البته شامل حال ورزشی ها نمی شود، 
اما گفته می شود برخی فوتبالیست ها با شکستن 
قرنطین��ه و نقض قانون تمرینات خود را از س��ر 
گرفته اند. مسئله ای که واکنش های زیادی را به 

دنبال داشته است.
    

در حالی  در روزهای نخست شیوع کرونا در کشور 
اهالی فوتبال تأکید داشتند که برگزاری بازی ها 
پشت درهای بسته ضامن س��لامت فوتبالی ها 
نیست و مسابقات این رشته هم باید تعطیل شود 
که برخی تیم ها در ایام نوروز تمرینات خود را از 
سر گرفتند. اس��تارت این کار را نساجی با آغاز 
تمریناتش در تعطیلات نوروز زد، اما بعد از آنکه 
یکی، دو تیم دیگر نیز تصمیم به شروع تمرینات 
گرفتند و سپاهانی ها هم در پایان هفته نخست 
فروردین با گرفتن تست های پزشکی و فراخواندن 
بازیکنان خود قصد داشتند تمرینات شان را آغاز 
کنند، مازیار ناظمی مدیر روابط عمومی وزارت 
ورزش در توئیتی بدون اس��م بردن از باش��گاه 
مربوط اعلام کرد ک��ه این باش��گاه باید منتظر 
عواقب انضباطی و همچنی��ن قضایی این ماجرا 
باشد و س��رانجام اخطار سرپرس��ت فدراسیون 
پزشکی ورزشی مبنی بر جریمه تیم ها در صورت 
تمرین کردن ج��واب داد و تیم ها از مواضع خود 
کوتاه آمدند و تمرینات خود را کمافی السابق در 

قرنطینه دنبال کردند.
    

نخستین بار 15 اسفند سال گذشته بود که ستاد 
مقابله با کرون��ا در ورزش با ص��دور اطلاعیه ای 
از تعطیلی تمام اماکن و باش��گاه های ورزش��ی، 
مسابقات و لیگ های مختلف و تمرینات ورزشی 
باشگاه ها در سراسر کشور تا پایان سال خبر داد. 
اما با شیوع این ویروس، 22 اس��فند با توجه به 
لزوم اقدامات پیش��گیرانه، تمام��ی رویدادهای 
ورزشی تا پایان فروردین تعطیل شد تا به دنبال 
بررسی ش��رایط روز و وضعیت ش��یوع بیماری 
کرونا در کشور، تصمیمات مقتضی اعلام  شود، 
اما قانون شکنی  برخی تیم ها، مسئولان را وادار 
به تصویب قوانین سرسختانه کرد و ستاد مبارزه 
با کرونا طی خط و نش��انی جدی��د تأکید کرد با 
متخلفانی که سلامت بازیکنان و مردم را نادیده 
بگیرند برخورد قانونی و جدی می شود. در همین 
راس��تا، مهدی علی نژاد، معاون قهرمانی وزارت 
ورزش و جوان��ان تأکید کرد که بای��د با هر فرد 
و تیمی که برخ��لاف مصوبات این س��تاد عمل 

می کند به صورت قانونی برخورد شود.

    
با وجود این چند روز پیش انتش��ار عکس��ی از 
محمد انصاری، سعید حسین پور، امیر روستایی، 
احم��د نوراللهی و مه��دی ترابی در ورزش��گاه 
ش��هید کاظمی که نش��ان از دور زدن قرنطینه 
توسط سرخپوش��ان و تمرین کردن آنها داشت، 
سروصدای زیادی بپا کرد و واکنش های بسیاری 
را به دنبال داشت، خصوصاً از سوی سپاهانی ها 
که فتاحی، سرپرست این تیم در واکنش به آن 
تأکید داشت با متخلفانی که قانون را نقض کردند 
بای��د برخوردی جدی ش��ود. احم��د نور اللهی، 
کاپیتان سوم پرسپولیس با تأکید بر اینکه عکس 
منتشر شده قدیمی اس��ت، گفت: »انتشار این 
عکس یک شیطنت بود. اگر به تاریخ عکس که 
در صفحه یکی از بازیکنان هم منتشر شده، دقت 
کنید متوجه می شوید که این تمرین مربوط به 
قبل از ممنوعیت تمرینات اس��ت و ارتباطی به 
حال حاضر ندارد و من هم مثل دیگر نفرات تیم 
این روزها طبق نظر کادر فنی تمرینات خود را در 
قرنطینه انجام می دهم.« افشین پیروانی، مدیر 
تیم پرسپولیس هم با رد برگزاری تمرینات این 
تیم تأکید کرد که عکس منتش��ر شده قدیمی 
است: »متأسفانه در روزهای اخیر شایعه کذبی 
به راه افتاده مبنی بر اینکه بازیکنان پرسپولیس 
تمرینات گروه��ی انجام می دهن��د، اما من این 
اطمینان را می دهم که هیچ کس از تیم ما در این 
چند روز تمرین خارج از ممنوعیت نکرده است، 

حتی چند روز پیش یک بازیکن برای تمرین به 
ورزشگاه ش��هید کاظمی رفته بود، اما من به او 
اجازه تمرین ندادم. این بازیکنان س��رمایه های 
ما هس��تند و ما هم مراقب آنها هستیم و عکس 

منتشر شده هم جدید نیست.«
    

البت��ه تنها عکس پرسپولیس��ی ها نب��ود که در 
روزهای قرنطینه سروصدا بپا کرد، انتشار برخی 
تصاویر نشان از برگزاری تمرینات گروهی برخی 
تیم ها و بی توجهی آنها به هش��دار ستاد مبارزه 
با کرونا داش��ت. در همین راس��تا عکسی نیز از 
پیکانی ها منتشر شد که نشان می داد آنها در حال 
انجام تمرینات برای شروع مجدد لیگ هستند. 
عکسی از تمرینات محمد ستاری، جلال الدین 
علی محم��دی و جابر انصاری که البته ویس��ی، 
سرمربی پیکان تأکید دارد ارتباطی به او ندارد: 
»چند روز پیش از هیئت مدیره باشگاه خواستم 
با توجه به اینکه اداره ها با یک سوم اعضا فعالیت 
می کنند اجازه دهد ما با یک سوم نفرات تمرین 
کنیم که با این موضوع مخالفت شد و تمرینات 
سه بازیکن پیکان هم نه ارتباطی به من دارد و نه 
باشگاه. بازیکنان ایرانی مثل بازیکنان رئال و بارسا 
نیستند که در خانه های شان زمین داشته باشند. 
آنها مجبورند دو، س��ه نفره جمع شوند و تمرین 
کنند، اما محل تمرین آنها باشگاه پیکان نیست.« 
هرچند که محمد طهماس��بی، سرپرس��ت تیم 
پیکان می گوید از جابر انصاری درباره این عکس 

سؤال کرده و او گفته که این عکس برای خیلی 
قبل تر است که به تازگی منتشر شده است: »این 
عکس اصلًا در باشگاه ما نیست و به نظرم شاید در 

کردان قبلًا تمرین کرده باشند.«
    

تلاش برای شروع تمرینات می تواند نشان دهنده 
نگرانی تیم ها بابت آمادگی بدنی نفرات خود برای 
آغاز مجدد لیگ باش��د، اما این در حالی است که 
سرپرست فدراس��یون پزشکی ورزش��ی تأکید 
دارد که قبل از شروع رقابت ها فرصتی سه، چهار 
هفته ای برای آماده س��ازی بدنی ب��ه تیم ها داده 
می ش��ود. خلیلیان همچنین از برخورد جدی با 
متخلفانی که قرنطینه را بش��کنند خبر می دهد: 
»تصورمان بر این بود که برای هفته اول اردیبهشت 
اجازه تمرینات را صادر کنیم، اما پیک این ویروس 
را رد نکرده ایم و هنوز شرایط به گونه ای نیست که 
تمرینات ورزشی آغاز شوند. اگر باشگاه ها همکاری 
لازم را نداش��ته باش��ند ضربات جبران ناپذیری 
متحمل می ش��ویم. به همین دلیل خواهش من 
از جامعه ورزش این اس��ت که همچنان صبوری 
کنند. مرجع تصمیم گیری برای شروع فعالیت های 
ورزشی وزارت بهداشت است، در این زمینه ابتدا 
توصیه و خواهش می کنیم، سپس جریمه و حتی 
طبق دستور کمیسیون ماده 5 می توانیم تصمیم 
به لغو مجوز باش��گاه ها بگیریم تا به این شکل با 
متخلفان برخورد شود، چراکه اولویت اول ما حفظ 

سلامت ورزشکاران است.«

8849843213سرويس ورزشي | روزنامه جوان |  شماره 5900 يک شنبه 24 فروردين  1399 | 18 شعبان 1441 |

سعيد احمديان

شیوا نوروزی

 تعویق المپیک 
هم به سود کشتی ماست و هم به ضرر!

تعویق یک س��اله بازی ه��ای المپیک را 
نمی توان صددرصد به سود یا زیان کشتی 
ایران و حت��ی جهان خواند. م��ا با تعویق 
المپیک چی��زی مثل زمان بیش��تر را به 
دست آوردیم و طبیعتاً بعضی چیزها را هم 
از دست خواهیم داد.  نباید فراموش کرد 
کشتی ایران و جهان در حالی تعطیل شد 
که حال و هوای المپیکی در سراسر محافل 
کشتی وجود داشت. طبیعتاً شیوع ویروس 
کرونا و تعطیلی ورزش جهان، وقفه نامطلوبی در این روند و جریان پویا 
به وجود آورد و مثل یک ترمز عمل ک��رد. حال با تعطیلی ورزش دنیا و 
لغو تمامی اردوهای تیم ملی کشتی، این حال و هوا از بین رفته است و 
دوباره باید کش��تی گیران ما به کمک کادر فنی تا سال آینده در فضای 
المپیکی قرار بگیرند. این موض��وع را می توان یکی از اتفاقات نامطلوب 
تعویق المپیک خواند، چراکه کش��تی گیران باید تا مرداد س��ال آینده 
انتظار بکشند و خودشان را در شرایط ایده آل نگه دارند. ممکن است در 
این زمان اتفاقات غیرقابل پیش بینی در وضعیت جسمی و روحی این 
ورزشکاران هم رخ دهد. با این حال با توجه به المپیک می توان مشاهده 
کرد که س��رمربیان تیم های ملی بیش از یک سال برای اجرایی کردن 
برنامه های خود تا المپیک فرصت دارند. البته در این مدت باید تلاش 
کرد تا حد امکان تمامی رقبای اصلی را زی��ر ذره بین قرار داد و پا به پای 
حریفان حرکت کرد. بدیهی اس��ت، تعطیلی اردوها در شرایط کنونی 
اجتناب ناپذیر بود و برای حفظ سلامت کشتی گیران و کادر فنی چاره ای 
جز این کار وجود نداشت. البته همین موضوع می تواند در روند رو به رشد 
کشتی گیران ملی پوش تأثیر منفی داشته باشد. همین موضوع باید به 
خوبی و تا حد امکان از سوی کادر فنی مدیریت و نظارت شود، هرچند که 
سرمربیان تیم ملی هم فعلاً چاره ای جز نظارت بر عملکرد شاگردان خود 
از طریق فضای مجازی ندارند. به هر حال متولیان کشتی ایران باید با یک 
برنامه ریزی دقیق و مدون از فراز و فرودهای کنونی عبور کنند، چراکه 

زمان باقیمانده تا المپیک هم در یک چشم برهم زدن می گذرد.

 پایان قرنطینه ستاره های میلیون دلاری 
لیگ چین 

در حالي کرونا فوتبال را در کل جهان تعطیل کرده است که چیني ها به 
عنوان کشور منشأ این بیماري پس از روند کاهشي این ویروس، در حال 
برنامه ریزي براي آغاز لیگ فوتبال چین هستند. در این راستا ستاره های 
لیگ چین پس از بازگشت به قرنطینه رفتند و حالا 14 روز پس از آغاز 
قرنطینه، اسکار ستاره سابق چلس��ی، هالک ملی پوش اسبق برزیلی و 
ریکاردو لوپس وینگر تیم شانگهای SIPG اجازه حضور در تمرینات را 
کسب کرده اند. مارکو آرناتوویچ، ستاره اسبق تیم وستهام هنوز در دوبی 
حضور دارد و به نقل از تیتان اسپورت »آنجا گیر افتاده است«. او قصد 
داشت به چین بیاید، اما پس از اینکه قانون ممانعت از ورود خارجی ها 

به چین وضع شد دیگر نتوانست راهی این کشور شود. 

ابراهيم جوادی 

کارشناس و پیشکسوت کشتی

یک سال بیشتر براي المپیک تمرین مي کنیم

فرقي نمي کند امسال مدال المپیک بگیرم یا سال آینده
تمرین در خانه       خبر
اصلي ترین کاري 
است که این روزها، ورزشکاران المپیکي ایران انجام 
مي دهند. تقریباً شامل حال همه هم مي شود از 
جمله کش��تي گیران که به طور دقیق از س��وي 
مربیان شان رصد مي ش��وند.  محمدعلی گرایی، 
قهرمان کشتي فرنگي کشورمان مي گوید: »بیشتر 
تمرینات ما در خانه است؛ یا وزنه می زنم یا می دوم. 
برای تمرین هم جاهای خلوت را انتخاب می کنم و 
خیلی مراقب هس��تم که این روزها بدون مشکل 
تمام شود. بیشتر وقت ها با برادرم تمرین می کنم، 

او هم قرار بود به مسابقات گزینشی المپیک برود که 
رقابت ها لغو شد و حالا مجبور است یک سال بیشتر 
وزنش را کنترل کند. این طولانی شدن زمان کارش 
را سخت می کند، اما برای من هیچ فرقی ندارد. اگر 
قرار باشد مدالی بگیرم، می گیرم. قسمت باشد در 
المپیک شرکت کنم، چه سال 2020 باشد و چه 
2021 در آن حضور خواهم داشت. حتماً خیری در 
این اتفاق بوده و من با این دیدگاه جلو می روم. هر 
تصمیمی بگیرند ما نه نمی گوییم. باید حتماً طبق 
تصمیم کادر فنی تیم ملی عمل کنیم. ما س��رباز 

هستیم و باید هر جا که گفتند، کشتی بگیریم.«

به تعویق افتادن المپیک 2020 
فريدون حسن

      بازتاب
توکیو اتفاقي بود که کل ورزش 
جهان را تحت تأثیر خود قرار داد. 
ژاپني ها ک��ه حتي مش��عل بازي ه��ا را هم در حض��ور تعدادی 
انگشت شمار حاضر در مراسم روش��ن کردند، به ناگاه با اعتراض 
کشورها مواجه شدند و در نهایت در برابر تصمیم کمیته بین المللي 
المپیک وادار به پذیرش تعویق المپیک شدند، اما گویا این پایان کار 
نیست و حالا این خطر وجود دارد که ویروس کرونا حتي بازي هاي 
سال آینده را نیز با خطر روبه رو کند. این را خود ژاپني ها مي گویند 
و امیدوارند که جهان بتواند با غلبه بر این ویروس سخت به شرایط 
عادي بازگردد. مدیر اجرایی المپیک 2020 با اعلام اینکه المپیک 
س��ال آینده نیز ممکن اس��ت تحت تأثیر کرونا قرار بگیرد، ابراز 
امی��دواری کرد بش��ریت بتوان��د بر کرون��ا غلبه کند. س��ایت

insidethegames در گزارشي به نقل از توشیرو موتو، مدیر 
اجرایی المپی��ک 2020 توکیو درباره تأثیر ش��یوع کرونا بر این 

رقابت ها، حتی در فاصله 1۶ ماه تا ش��روع بازی ها نوشت: »فکر 
می کنم هیچ کس نتواند با قاطعیت صحبت کند که کرونا تأثیری 
در بازی ها سال آینده نخواهد داشت. بنابراین ما نیز نمی توانیم در 
این زمینه پاسخ شفاف و روشنی به شما بدهیم و تنها تصمیمی که 
فعلاً گرفته شده، این بوده که بازی ها یک سال به تعویق بیفتد. فقط 
امیدواریم که سال آینده بشریت توانسته باشد بر این ویروس غلبه 
کند. تمامی انسان ها باید با تمام توان گردهم بیایند و با بهره گرفتن 
از بهترین فناوری و ابزار خود راه پیشگیری از این ویروس، درمان 
آن و کشف واکسن کرونا را فراهم کنند.« بحث ضرر مالي شدیدي 
که از به تعویق افتادن المپیک ایجاد مي شود دیگر موضوع مهم این 
روزهاست، موضوعي که توشیرو موتو بدون آنکه به رقم دقیقي از 
این زیان اشاره کند در مورد آن مي گوید: »ما خیلي زود درباره این 
ضرر بزرگ صحبت خواهیم کرد.« شیوع کرونا باعث شده نزدیک 
به ۶ هزار نفر در ژاپن به این ویروس مبتلا شوند که بیش از 100 نفر 

نیز تاکنون جان شان را از دست داده اند.

اميد ژاپني ها به پيروزي بشریت بر کووید 19
 المپیک سال آینده هم 

تحت تأثیر کروناست

بانوان تیراندازي       چهره
ای��ران ب��دون 
تردید از جمله امیدهاي کسب مدال در المپیک 
هستند، به ویژه اینکه با سهمیه هاي کسب شده 
توس��ط آنها ح��الا مدعیان جهاني این رش��ته 
حساب ویژه اي روی بانوان کشورمان باز کرده اند. 

آرمینا صادقیان یکي از همی��ن بانوان تیرانداز 
است که بعد از کسب س��همیه المپیک خود را 
آماده حضور در این رقابت ها کرده بود که با خبر 
تعویق یک ساله المپیک روبه رو شد، خبري که 
صادقیان در خصوص آن نظر جالب��ي دارد. او 
مي گوید: »خوشبختانه یا متأسفانه المپیک یک  
سال به تعویق افتاد. این موضوع به نفع ماست. 
می توانیم یک  سال بیش��تر تمرین کنیم تا به 
سطح رقیبان خود برسیم و بتوانیم به نتیجه ای 
که در المپیک انتظار داریم، دست یابیم. در حال 
حاضر نمی توان چی��زی را پیش بینی کرد، اما 
امیدوارم واقعاً بهترین نتیجه ها کسب شود و به 
مدال المپیک برسیم. آرزو می کنم این یک سال 
که فرصت داریم بیش��تر و بهتر تمرین کنیم و 
برای المپیک آماده تر باشیم. در حال حاضر در 
خان��ه تمری��ن می کنیم و هاش��می، 
س��رمربی تیم ملی با ما آنلاین در 
ارتباط است. تمریناتمان تاکنون 
خوب پیش رفته و می توان گفت 
که سطح آمادگی مان حفظ شده 
اس��ت. فعلًا که کش��ور درگیر 
کروناست، اما هاشمی تمام تلاش 
خود را می کند ت��ا هرچه زودتر 

اردوها برگزار شود.«

دور زدن قرنطینه در روزهای کرونایي
نگاهي به واکنش های مختلف در خصوص تمرین مخفيانه برخي بازیکنان ليگ برتري

طلبکار شدن مدیران بدهکار به فوتبال!
هواي بازگشت به سرشان زده و دوباره مي خواهند برگردند، در مصاحبه هاي 
این روزهاي شان با دوستان رسانه اي شان براي برگشتن به صندلي تقلا 
مي کنند و چراغ سبز نشان مي دهند. البته در میان صحبت هاي رپورتاژي 
خود در رسانه ها با دس��ت پس مي زنند و با پا پیش مي کشند تا در ظاهر 
بگویند که چندان راغب نیستند، اما در باطن ش��مارش معکوس را آغاز 
کرده اند. حکایت این روزهاي برخي مدیران سابق فوتبال است، مدیراني که 
در سال هاي حضورشان در فوتبال جز یک ویرانه چیزی باقي نگذاشته اند، 
اما دوباره سوداي بازگشت دارند و این روزها فعال تر از همیشه در رسانه ها 

دیده مي شوند تا شاید روزنه اي براي حضور دوباره شان باز شود.
علي کفاشیان یکي از این مدیران است، رئیس سابق فدراسیون فوتبال که در 
10 سال گذشته به عنوان رئیس و نایب رئیس فدراسیون در فوتبال حضور 
داش��ته و حالا پس از چند ماه خانه نش��یني به دلیل بازنشستگي و حضور 
غیرقانوني اش براي بازگشت دوباره به فوتبال اعلام آمادگي کرده است و در 
گفت وگویي که دیروز در یکي از خبرگزاري هاي حامي اش منتشر شد، گفته 

که حاضر است تجربیاتش را در اختیار مدیران فعلي فدراسیون قرار دهد!
تلاش کفاشیان براي بازگشت حکایت تلخي از سیستم مدیریتي حاکم 
بر فوتبال ایران است، سیستمي که یک مدیر با وجود عملکرد فاجعه بار 
و پرونده هاي ریز و درش��ت قضایي هوس برگش��تن دوباره به صندلي را 
مي کند که سال ها با نشستن روي آن، مسیر فوتبال را با مدیریت خنده به 
قهقرا برده است. وقتي یک مدیر به واسطه عملکرد ضعیفش و اتهاماتي که 
متوجه او است، مورد بازخواست و حساب کشي قرار نمي گیرد، نتیجه اش 
این مي شود که این مدیر مي خواهد کفاشیان باشد یا مهدي تاج یا هر مدیر 
دیگري وسوسه بازگشت به سرش مي زند تا براي خودش برنامه ریزي کند 
و با استفاده از عواملي که در داخل فدراسیون و همچنین رسانه ها دارد، 

فوتبال را تشنه بازگشت خود نشان دهد!
این در شرایطي است که مدیراني مانند علي کفاشیان و مهدي تاج نه براي 
بازگشت به صندلي سابق شان، بلکه باید براي پاسخگویي درباره مدیریت 
پر ابهام شان به پاي میز پاسخگویي فراخوانده شوند. کفاشیان در حالي 
این روزها دلش براي فوتبال تنگ ش��ده و با خسته شدن از خانه نشیني 
براي بازگشت نقشه مي کش��د که وي بیش از هر چیزي باید پاسخگوي 
پرونده هاي مختلفي باشد که نامش به عنوان متهم در آنها دیده مي شود.

نمونه آن پرونده فساد در فوتبال است که به گفته نمایندگان در مجلس 
دهم، کفاشیان یکي از متهمان اصلي این پرونده است و باید به اتهاماتي 
که درباره فساد گسترده در فدراس��یون فوتبال متوجه او شده است، 
پاسخ بدهد. او حتي در همین فدراس��یون فوتبال هم یک پرونده باز 
مربوط به دلارهاي گمشده در ماجراي حق پخش بازي هاي تیم ملي 
فوتبال دارد که به نظر مي رسد با توجه به ملاحظاتي که در بررسي این 
پرونده در مجموعه فدراسیون فوتبال دیده مي شود، بررسي آن به انتها 

نرسد و نیمه کاره بماند.
البته علي کفاشیان تنها یک نمونه از مدیراني است که با وجود پرونده هاي 
مختلف براي بازگشت تقلا مي کنند. فوتبال ایران چنین مدیراني کم 
ندارد، مسئولاني که با وجود برکناري شان در سال هاي گذشته به واسطه 
تخلفات مختلف، دوباره بدون محاکم��ه و رفع اتهام، امروز به مجموعه 
فوتبال بازگشته اند و بر همان صندلي سابق خود در فدراسیون فوتبال یا 

باشگاه هاي مختلف نشسته اند.
لابي براي بازگشت و طلبکار ش��دن مدیراني که بدهي هاي زیادي به 
فوتبال دارند، به بي تفاوتي مدیران بالادستي و همچنین سیستم هاي 
نظارتي و قضایي برمي گردد که چنین مدیراني را بازخواست نمي کنند و 
تساهل و تسامح در برخورد با مدیران متخلف سبب مي شود این مدیران 
مانند امروز طلبکارانه از مجموعه فوتبال بخواهند که براي بازگشت شان 

فرش قرمز پهن کنند.
تا حاکم بودن چنین سیس��تمي بر فوتبال، مبارزه با فس��اد در این رشته 
سرابی بیش نیست و در صورتي که ارده اي براي سالم سازي فضاي فوتبال 
وجود دارد، ضروري است که نهادهاي نظارتي و قضایي با توجه به بي تفاوتي 
متولیان فوتبال، جدي تر از گذشته مدیراني مانند کفاشیان را احضار کنند 
و با برخورد با تخلفاتي که متوجه آنهاست، اجازه ندهند تا »کفاشیان« ها 
مانند امروز با وجود عملکرد پرحرف و حدیث شان، شنل یک مدیر موفق و 
سالم را بر دوش بیندازند و با وارونه جلوه دادن کارنامه شان، زمینه را براي 

بازگشت دوباره به صندلي هاي اشتباهي شان فراهم کنند.

فعلاً خبری از شروع فوتبال باشگاهی نيست
بلاتکلیفی کرونایی 5 لیگ معتبر اروپایی

تداوم ش��یوع کرونا در کش��ورهای اروپایی مانع بزرگی برای از سرگیری 
مسابقات ورزشی است. با اینکه انتظار می رفت با گذشت چند هفته از تعطیلی 
رقابت های مختلف، اخبار خوبی در خصوص کاهش آمار ابتلا به این ویروس 
به گوش برسد، اما پیش بینی ها درست از آب درنیامد. با توجه به ناتوانی قاره 
سبز در کنترل کرونا شروع دوباره پنج لیگ مهم فوتبال عملاً امکانپذیر نیست 

و امکان تغییر تاریخ های اعلام شده در این خصوص هم وجود دارد.
    

شرایط در ایتالیا همچنان بحرانی است. در واقع ایتالیا اولین کشور اروپایی بود 
که اسیر ویروس کشنده کرونا شد و به یک باره با سیل عظیم مبتلایان و فوت 
شدگان دست و پنجه نرم کرد. مقامات کشور چکمه ای برای مبارزه با این بحران 
تدابیر شدیدی اتخاذ کردند و آمار و ارقام نشان می دهد که کرونا تا اندازه ای در 
ایتالیا فروکش کرده است. با این حال شرایط هنوز به حالت عادی بازنگشته و 

مسئولان ایتالیایی به هیچ وجه قصد ندارند در این خصوص ریسک کنند.
به همین خاطر قرنطینه این کشور تا 14 اردیبهشت تمدید شده است. جوزپه 
کونته، نخست وزیر این کشور با تأکید بر تمدید قرنطینه گفت: »ما معیارهای 
پیشگیرانه و بازدارنده را تا سوم ماه می  تمدید کرده ایم. تصمیم سختی بود، 
اما من مس��ئولیت آن را برعهده می گیرم. با این حال باید بگویم که علائم 
امیدوارکننده در روند شیوع بیماری مشاهده شده است. تمهیداتی که توسط 
دولت اندیشیده شد، در حال ثمر دادن است، از این رو ما نمی توانیم زحماتی 
را که تا الان کشیده ایم بر باد دهیم. اگر زودتر از موعد اقدام به پایان قرنطینه 
کنیم، ممکن است تمام نتایجی که تا الان حاصل شده را از دست بدهیم. من 

امیدوارم که بعد از سوم می  بتوانیم با احتیاط کارمان را از سر بگیریم.«
بیش از یک ماه از تعطیلی بازی های سری آ می گذرد و با توجه به اظهارات 
کونته باید منتظر شروع تمرینات تیم ها پس از تاریخ 15 اردیبهشت باشیم. 
وینچنزو سبادافور، وزیر ورزش ایتالیا نیز این موضوع را تأیید کرد: »شواهد 
نش��ان می دهند که وضعیت بهتر شده اس��ت. البته صحبت کردن درباره 
بهبودی خیلی سخت است، چون ما روزانه افراد زیادی را به خاطر کرونا از 
دست می دهیم. اگر وضعیت رو به بهبود باشد، می توانیم مجوز از سرگیری 

تمرینات گروهی را از چهارم می )15 اردیبهشت( به تیم ها بدهیم.«
    

سردرگمی در جزیره به اوج رس��یده؛ در حالی که بازی های متمول ترین 
لیگ فوتبال جهان به حالت تعلیق درآمده، هر روز اخبار ضد و نقیضی در 
مورد زمان شروع لیگ برتر و نحوه پایان رقابت های این فصل در رسانه های 
انگلیس منتشر می شود. با اینکه برخی  معتقدند که رقابت های این فصل 
جزیره به پایان نخواهد رسید، اما برخی دیگر هم مدعی هستند که تیم های 

لیگ برتری به زودی باید بازی های شان را بسیار فشرده برگزار کنند!
نشریه انگلیسی سان مدعی شده که رئیس سازمان لیگ فوتبال این کشور 
به تمامی تیم های لیگ برتری و دسته های پایین تر اعلام کرده که احتمالاً 
مسابقات از اواسط خردادماه به بعد از سر گرفته می شود و تا مردادماه به پایان 
خواهد رسید. بر این اساس 71 باشگاه انگلیسی از تاریخ 2۶ اردیبهشت اجازه 
شروع تمرینات را خواهند داشت، اما برگزاری 433 دیدار باقی مانده، آن هم 

تنها در عرض دو ماه و بدون حضور تماشاگر چالش اصلی تیم ها خواهد بود.
ریک پاری در نامه خود به باشگاه ها بر رعایت نکات بهداشتی نیز تأکید کرده 
است: »فرض ما این است که در بازگشت دوباره رقابت ها، دیدارها پشت 
درهای بسته برگزار خواهد شد. با توجه به شرایط فعلی شکی نیست که 

تمرین تیم ها باید با تغییراتی همراه باشد.«
    

به نظر می رسد شرایط در آلمان و فرانسه کمی متفاوت تر از ایتالیا و فرانسه 
است. ژرمن ها در تلاش��ند بازی های بوندس لیگا را از 20 اردیبهشت آغاز 
کنند. این رقابت ها از 23 اس��فند دیگر برگزار نش��ده و حال نشریه بیلد 
جزئیاتی از تصمیمات مقامات آلمان را فاش کرده است. منتها برگزاری 
بازی ها بدون حضور تماش��اگر و با اعمال محدودیت در خصوص حضور 

عوامل تیم ها و حتی خبرنگاران از جمله این تصمیمات خواهد بود.
جالب اینکه بازی های لوشامپیونه هم به تعویق افتاده و هنوز تکلیف ادامه 
رقابت ها مشخص نیست، اما مسئولان فوتبال فرانسه تاریخ شروع فصل آتی 

را اعلام کرده اند؛ 23 آگوست )دوم شهریور( تاریخ اعلام شده است.
برای شروع مجدد بازی های لالیگا نیز پیش از این دو تاریخ اعلام شده بود. 
تباس، رئیس لیگ فوتبال اسپانیا در گفت وگویی، 9 خرداد )29 می( یا 17 
خرداد )ششم ژوئن( را تاریخ های احتمالی برگزاری بازی ها البته به شرط 

مهیا بودن شرایط اعلام کرده بود.

 باشگاه ها درباره لیگ بسکتبال
 تصمیم مي گیرند

پیگیری های  فدراسیون بسکتبال برای تعیین تکلیف لیگ برتر بسکتبال 
مردان ادامه دارد. لیگ برتر بسکتبال مردان که تا مرحله پیش از پلی آف 
پیش رفته بود به دلیل گس��ترش ویروس کرونا و بنا بر دستورات ستاد 
مقابله با کرونا لغو و سپس در جلسه اي با نمایندگان باشگاه ها قرار بر این 
شد، اگر شرایط برگزاری لیگ تا 20 فروردین 99 فراهم نشد، مسابقات 
به طور کامل لغو شود. در همین راستا فدراسیون بسکتبال نامه ای را به 
باشگاه ها ارسال کرده تا آنها نیز نظر نهایی خود را درباره تمایل به ادامه یا 
لغو لیگ برتر بسکتبال مردان اعلام کنند. پس از دریافت پاسخ باشگاه ها، 

فدراسیون نظر نهایی را در اولین فرصت اعلام خواهد کرد.

لیگ پایه کشتی راه اندازی می شود
فدراسیون کشتی در حال برنامه ریزی است تا به محض پایان دوره کرونا و 
صدور مجوزهای لازم برای از سرگیری مسابقات ورزشی، علاوه بر لیگ برتر 
با مسابقات دیگری هم تنور کشتی را گرم کند. یکی از این برنامه ها، برگزاری 
لیگ کشتی پایه در هر دو رشته آزاد و فرنگی است. مسئولیت برگزاری این 

رقابت ها نیز قرار است به هیئت های کشتی استان ها واگذار شود.


